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Животът в приют за някои животни е 
единственото възможно решение, а за други - само 
временно. Въпреки че животът в клетка не може да 
бъде изцяло пълноценен, ОП “Екоравновесие” 
продължава усилената работа по подобряване на 
условията за живот в приютите и ветеринарната 
клиника на Столична община. 

В последната година предприехме редица действия 
за оздравяване на предприятието и подобряване на 
условията, в които живеят спасените от улиците 
на София изоставени животни.  Благодарения на 
спешните подобрения, които въведохме в 
приютите, постигнахме 40% спад в броя на 
починали кучета през 2024 година. 



Какво заварихме: 

• Потресаващо лоши условия както за настанените кучета, така 
и за служителите в клиника “Връбница” и приюта в Горни Богров

• Изключително ниско качество на храненето на пациентите 
настанени в клиниката.

• Натрупани боклуци и ограничено пространство за разходики в 
Горни Богров.

• Опасни струпвания и трагични инциденти, поради липса на 
процес при настаняването на захвърлените на улицата кучета.

• Недостиг на персонал и огромно текучество, което не 
позволяваше адекватно обгрижване на настанените в 
приютите кучета. 

• Липса на визия за ограничаване на популацията от бездомни 
животни.

• Амортизиран автопарк, с който се транспортират кучетата



Увеличихме персонала 
за по-добра грижа: 
• Подобрихме процеса по залавяне и престоя в клиниката на 

безстопанствените кучета, за да гарантираме безопасността на 
животните и персонала в клиниката, като ограничим  струпването на 
много животни на едно място. 

• Попълнихме състава от гледачи и медицински персонал, намалихме 
текучеството и организирахме по-добре работния процес при разделяне 
на агресивните кучета - както в приюта в Горни Богров, така и в Сеславци. 
Това допринесе и за много по-чиста и безопасна среда за всички.

• Осигурихме грижа за кучетата в празничните и почивните дни, въпреки че 
правилникът, гласуван от Столичния общински съвет, не предвижда 
такава грижа. Това ни дава възможност и да разчитаме на доброволци за 
социализирането на кучетата - ключово важна дейност с цел да дадем 
възможно най-голям шанс на агресивни и несоциални кучета да бъдат 
осиновени. На нито един доброволец, готов да разходи и разнообрази 
ежедневието на кучетата, не е отказан достъп до приютите. 



Подобрихме физическите 
условия за живот:

• Подобрихме условията и обезопасихме помещенията, в които 
престояват настанените безстопанствени кучета в клиника 
“Връбница”, преди да бъдат върнати на мястото на залавяне или 
настанени в приют. 

• Подобрихме храненето - даваме вече и висококачествена 
консервирана храна, и специализирана медицинска храна.

• Намалихме с ⅕ броя настанени кучета и завършихме подмяната на 
къщичките на стотици кучета в Горни Богров.

• Увеличихме площите за разходка, като разчистихме тонове 
наследени боклуци. 



Оптимизирахме 
разходите:

• За да транспортираме по-хуманно заловените 
кучета и да оптимизираме разходите за поддръжка 
на автопарка, започнахме процедура по подмяна на 
овехтелите автомобили, които заварихме - на 
средна възраст от 20 години.

• Оптимизираме разходите за вода за почистване, 
като изграждаме сондаж на територията на 
приюта и проучваме възможността за изграждане 
на  пречиствателна станция



Първи стъпки към 
цялостна модернизация:

• Започнахме процес по трансформиране на клиниката във 
Връбница в модерно ветеринарномедицинско заведение. 
Готов е вече архитектурният проект, разчистихме и 
натрупани с години боклуци и строителни материали. 
Обявихме поръчки и вече избираме доставчици на модерна 
медицинска апаратура - в 9 обявени позиции на обща 
стойност над 150 хил. лв. 

• Започнахме проучвателна процедура за проектиране и 
пълна трансформация на приюта в Горни Богров от 
отворен тип, какъвто е в момента, в модерен приют от 
затворен тип с вътрешни и външни помещения, където да 
пребивават настанените кучета.



Работихме усърдно и за повишаване на информираността на 
хората относно възможностите за осиновяване. 

Активно комуникирахме с доброволци за съвместни кампании 
и събития за подобряване на условията в приюта и 
подпомагане на социализацията на кучетата. 

Комуникация:



В числа:

• Спад в смъртността - 40%

• Брой заловени кучета - 1574

• Брой настанени за лечение - 210

• Брой осиновени кучета - 525

• Брой безплатно кастрирани дворни кучета - 184

• Брой прибрани трупове на животни от улиците на София 
(гълъби, плъхове, кучета, котки, коне и др.) - 2330



През 2025 година ще продължим интензивната 
работа по цялостна реформа на начина, по който 
работи предприятието, за да овладеем 
популацията от безстопанствени животни в 
София, да повишим сигурността на хората по 
улиците и да подобрим условията за живот в 
приютите и ветеринарната клиника на Столична 
община. 


